
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 61 (Alm. del), som Folke-
tinget, Sundhedsudvalget har stillet til ministeren for 
sundhed og forebyggelse den 10. december 2007 
 

Spørgsmål 61: 
"Ministeren bedes redegøre for, hvorfor det forsøg med medicinfri behand-

ling af psykiatriske patienter som ministeriet og Amtsrådsforeningen aftalte i 

2001 ikke er blevet gennemført?" 

 

Svar: 
I 1998 udarbejdede Sundhedsstyrelsen en redegørelse om muligheden for 

at etablere et forsøg med medicinfri afdelinger. Redegørelsen blev af den 

daværende sundhedsminister Carsten Koch efterfølgende sendt til Folke-

tingets Retsudvalg.  

 

Forsøget er ikke blevet prioriteret i de psykiatriaftaler, der er indgået siden 

da.  

 

Jeg henviser i øvrigt til min besvarelse af S 139. 
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